
Minnesanteckningar från möte om eventuell gemensam ansökan PTS 
Bredbandsstöd 2025-03-03 

10 deltagare från 5 medlemsföreningar 

Bakgrund 

Bernt Pettersson Fibernät Gotland 

Ingen fiberförening på Gotland har fått del av Bredbandsstödet från PTS trots att det satsats 
många miljarder. Dels var vi för tidigt ute och de flesta anslutningarna har byggts på ön har 
utförts till en lägre kostnad än den nedre gränsen för bidrag som är 40 000 kr/ anslutning. På 
höstens medlemsmöten var frågan uppe och det fanns flera föreningar som hade möjliga 
anslutningar som var intressanta för en gemensam ansökan. 

Fibernät Gotland vill undersöka intresset för att kunna samla ihop tillräckligt många anslutningar 
hos flera föreningar för att göra ett gemensamt projekt 2025. Fibernät Gotland är inte behörig att 
söka utan det måste vara en eller flera föreningar som står för själva ansökan.  

 

Vad är Bredbandsstöd? 

Mikael Karlsson Kerstell Byanätsforum 

Syftet med bredbandsstödet är att öka tillgången till fasta bredbandsnät med god prestanda. 
Stödet tilldelas genom en konkurrensutsatt urvalsprocess. Stödet är riktat till landsbygden. 

Under oktober genomförs Bredbandskartläggningen. Alla föreningar får då ut en begäran från 
PTS att lägga in vilka som har fiber, vilka som planeras att få fiber och vilka som är möjliga att 
efteransluta. Då är det extra viktigt att lägga in alla adresser som är dyrare att ansluta än 40 000 
kr som är undre gräns för bredbandsstöd.  Under kvalitetssäkringen går Bredbandskoordinatorn 
igenom den upprättade byggnadsförteckningen. Regionala prioriteringar görs av 
bredbandskoordinatorn och ger de prioriterade byggnaderna större chans att få ta del av stödet. 
Under sommaren sker själva utlysningen som ger möjlighet att söka stödet. Därefter rangordnas 
de olika projekten där den som ligger närmast över 40 000 kr/anslutning får först och sedan 
kommer övriga i kostnadsordning. Senaste året fick projekt upp till ca 200 000kr/anslutning 
tilldelning.  

Av abonnent kan man ta betalt upp till 40 000 kr inkl. moms. 

Under 2025 finns 800 mkr att söka. Bredbandsstödet kommer att finnas kvar 2026 och 2027 men 
oklart hur mycket pengar som finns då. 

 

 

 

 



 

 

Vad skall man tänka på när man söker? 

Anders Bonander   Larv- Längjum Fiberförening 

• Adressen skall finnas med i Byggnadsförteckningen och där helst vara upptagna till 
högre kostnad än 40 000 kr 

• Man får bara stöd till permanentbostäder men fritidsbostäder kan vara med i projektet 
• Permanentbostad är när någon är skriven där 
• Avlämningspunkt vid tomtgräns men oftast dras fram till husknut 
• Abonnenterna behöver inte ansluta direkt men då måste föreningen ligga ute med 

pengar 
• Projekten skall byggas med överkapacitet och krav på tomslang finns 
• Arbetet skall utföras enligt robust fiber och besiktas av certifierad besiktningsman 
• Alla tjänster i projektet kan köpas in. Stödet beräknas efter sökt kostnad. Kan man utföra 

arbetet billigare ger det förbättrad ekonomi. 
• Minst 10 byggnader i ett projekt men något kan vara fritidshus 
• Om man söker för flera föreningar är ett samarbetsavtal viktigt 
• Föreningen som söker skall ha god och ordnad ekonomi och helst gå med vinst 

Sammanfattning 

• Många regler att uppfylla 
• Deltagande föreningar i mötet hade bara någon enstaka adress som var möjlig att söka 
• Frågan skall tas upp på Fibernät Gotlands stämma 

 

Ett stort tack till Mikael och Anders som ledde oss genom kvällen! 

Antecknat av  

Bernt Pettersson 


